
Protokół 2/2019

ze spotkania Prezydenta Miasta  Kędzierzyn-Koźle z mieszkańcami osiedla Blachownia w dniu 22.01.2019 r.
w siedzibie Rady Osiedla Blachownia przy ul. Wyzwolenia 7b

W  spotkaniu, które rozpoczęło się o godz. 17:00 uczestniczyli:

1) Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle – Sabina Nowosielska;
2) Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle – Artur Maruszczak;
3) Kierownik Referatu Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa – Ewa Kania-Akonom;
4) Radna Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle – Małgorzata Lipczyńska;
5) Radna Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle – Katarzyna Kukolka-Bogocz;
6) Komendant Straży Miejskiej – Aleksy Ptaszyński;
7) Przedstawiciel Policji - dzielnicowy, starszy sierżant Marek Wielgan;
8) Koordynator ds. rozwoju rynku Polskiego Górnictwa Naftowego i Gazownictwa – Piotr Sobieraj.

Prezydent Miasta Sabina Nowosielska omówiła zagadnienia Budżetu Obywatelskiego w 2019 r., stanu jakości
powietrza w mieście Kędzierzyn-Koźle oraz najistotniejszych inwestycji i remontów na terenie miasta, w tym
osiedla Blachownia oraz udzieliła odpowiedzi na zadane przez mieszkańców pytania dotyczące funkcjonowania
miasta i osiedla Blachownia.

I. STAN  POWIETRZA W MIEŚCIE KĘDZIERZYN-KOŹLE.

1. Prezydent Miasta powiadomiła o 26 pyłomierzach zlokalizowanych w osiedlach naszego miasta.
Poinformowała również o podjętych przez gminę działaniach wspomagających wszystkich, którzy chcą zmienić
sposób ogrzewania na ogrzewanie ekologiczne. Między innymi przez to, że gmina dofinansowuje do 50%
kosztów związanych z wymianą pieca.

2. Komendant Straży Miejskiej poinformował, że podlegli mu pracownicy codziennie podejmują czynności
kontrolne, sprawdzając domowe paleniska. Kiedy jest to konieczne nakładają mandaty, a także kierują wnioski
o ukaranie do sądu.

3. Prezydent Miasta poinformowała, że gmina Kędzierzyn-Koźle wraz z PGNiG podjęła działania na rzecz
promowania ogrzewania gazowego. Wszędzie gdzie jest to możliwe, PGNiG przygotuje bezpłatny projekt
podłączenia do sieci. Pomoże również zainteresowanym napisać odpowiedni wniosek o przyłączenie. Pani
Prezydent poinformowała o projekcie uchwały który zakłada 50% pokrycia kosztów przyłączenia się do sieci
gazowej. Jednorazowa opłata wynosi ponad 2.000,00 zł. Taki projekt uchwały zostanie skierowany pod obrady
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle w pierwszym kwartale tego roku.

4. Prezydent Miasta poinformowała, że po wdrożeniu przez gminę działań proekologicznych poziom
zanieczyszczenia powietrza w mieście spadł. Wskazują na to dane pomiarowe z 2018 r. Pani Prezydent
zaznaczyła jednak, że jakość powietrza w Kędzierzynie-Koźlu zależy w dużej mierze od samych mieszkańców.
50% pyłów uwalnianych się do atmosfery powstaje w związku z paleniem węglem niskiej jakości oraz paleniem
śmieci w piecach. Problem stanowi jakość i ilość samych pieców w Kędzierzynie-Koźlu. Dlatego zachęca
mieszkańców do przełączenia się na paliwo gazowe.

II. BUDŻET OBYWATELSKI MIASTA KĘDZIERZYN-KOŹLE W 2019 ROKU.

Prezydent Miasta stwierdziła, że w 2019 roku kwota przypadająca w ramach Budżetu  Obywatelskiego na
osiedle Blachownia wynosi ponad 63.000,00 zł. i jest to kwota pomniejszona o koszt inwestycji związanej
z budową stałej sceny. Zadania w ramach Budżetu Obywatelskiego można zgłaszać do 31 stycznia 2019 roku
pisemnie na adres siedziby Rady Osiedla lub przy pomocy platformy internetowej
www.budzetobywatelski.kedzierzynkozle.pl. Do 15 lutego 2019 roku będzie przeprowadzona weryfikacja
zgłoszonych zadań pod względem formalnym. Nad zadaniami które uzyskają pozytywną ocenę formalną będzie

http://www.budzetobywatelski.kedzierzynkozle.pl/


można głosować osobiście w dniu 27 lutego 2019 r. w siedzibie Rady Osiedla w godzinach od 16:00 do 20:00
lub elektronicznie od 8 do 31 marca 2019 roku.

Prezydent Miasta przypomniała także, że niewykorzystane w danym roku środki Budżetu Obywatelskiego zasilą
pulę środków na kolejny rok. Można też gromadzić przydzielane każdego roku na dane osiedle pieniądze
i wtedy zgłosić większe, wieloletnie zadanie.

III. INWESTYCJE I REMONTY NA TERENIE MIASTA.

Prezydent Miasta poinformowała, iż :

1) trwa budowa hospicjum przy ul. Szymanowskiego, które w porozumieniu w Caritasem Diecezji Opolskiej
w najbliższym czasie zostanie uruchomione;
2) w kwietniu lub maju 2019 r. zostanie oddany do użytku wyremontowane targowisko;
3) jedną z największych inwestycji w mieście jest Wodne oKKo - nowo wybrana firma prowadzi prace na
kompleksie basenów w wyniku których w czerwcu tego roku zostanie oddany do użytku basen otwarty,
natomiast w III i IV kwartale tego roku pozostałe części obiektu;
4) Miejskie Wodociągi i Kanalizacja w Kędzierzynie-Koźlu Sp. z o.o. realizują dużą inwestycję na osiedlu
Blachownia – budowa kanalizacji burzowej i sanitarnej, w związku z czym mieszkańcy muszą liczyć się ze
sporymi utrudnieniami komunikacyjnymi.

IV. ODPOWIEDZI NA ZADANE PRZEZ MIESZKAŃCÓW PYTANIA DOTYCZĄCE FUNKCJONOWANIA MIASTA
I OSIEDLA BLACHOWNIA

Mieszkańcy osiedla zadali pytania na które Prezydent Miasta udzieliła następujących odpowiedzi:

1.Trapi nas temat dojazdu. Według nas nie ma takiego zakresu prac na ul. Przyjaźni aby wyłączać całą drogę.
Czy nie da się wprowadzić ruchu wahadłowego?

Prezydent Miasta potwierdziła, że faktycznie między godziną 7:30 a 15:00 nie można przejechać ulicą Przyjaźni.
Natomiast nieformalnie i na własną odpowiedzialność przed godziną 7:00 i po godzinie 15:00 powinno dać się
przejechać. Dodatkowo utwardzamy drogę za działkami aby tamtędy mogła odbywać się część ruchu. Jest to
inwestycja której nie planowaliśmy i wykonujemy ja nie na swoim terenie bo jest to droga ogródków
działkowych. Mimo wszystko aby ułatwić mieszkańcom dojazdy w porozumieniu
z zarządem ogródków działkowych staramy się tę dodatkowa drogę w miarę możliwości przystosować do
ruchu.

Zastępca Prezydenta Miasta dodał, że wykonawca inwestycji na ul. Przyjaźni (która jest drogą krajową) uzyskał
zgodą na taką organizację ruchu w tym miejscu jak jest wprowadzona. Według Zastępcy Prezydenta dzisiaj być
może istnieją warunki do wprowadzenia ruchu wahadłowego ale jutro może okazać się, że z powodu postępu
prac nie da się już tego zrobić.

2. Dlaczego wykonawca nie pracuje na okrągło, albo dłużej niż do 15:00?

Prezydent Miasta odpowiedziała, że dzieje się tak z uwagi na uciążliwość robót między innymi wstrząsy i hałas.
Mieszkańcy ul. Przyjaźni byliby narażeni na wielki dyskomfort. Gdyby robotnicy pracowali także popołudniami
mogłoby okazać się, że mieszkańcy nie są w stanie tego znieść.

3. Kierowcy samochodów osobowych chcąc objechać zamkniętą drogą wjeżdżają na ścieżkę rowerową omijają
słupki i stwarzają zagrożenie dla pieszych. Czy nie można czegoś z tym zrobić?.

Komendant Straży Miejskiej przyznał, że istotnie widział ślady samochodów które biegną obok słupków.
Strażnicy Miejscy wykonali dokumentacje fotograficzną która została przekazana do Wydziału Zarządzania
Drogami. W najbliższych dniach najprawdopodobniej zostaną ustawione tam dodatkowe słupki lub zostanie
zastosowane inne rozwiązanie które uniemożliwi w tym miejscu przejazd samochodom.



4.Czy można zwiększyć ilość autobusów do i z osiedla?

Prezydent Miasta poinformowała o zbliżającym się spotkaniu z prezesem Miejskiego Zakładu Komunikacyjnego
w Kędzierzynie-Koźlu Sp. z o.o. Zapewniła, że poruszy temat i zwróci uwagę na problem przepełnionych
autobusów w Blachowni.

5. Jestem mieszkańcem Miedar. Mam wrażenie, że zostałem pominięty podczas podłączania do kanalizacji. Czy
da się jakoś naprawić ten błąd?

Pani Prezydent poprosiła o napisanie pisma w tej sprawie do Miejskich Wodociągów i Kanalizacji
w Kędzierzynie-Koźlu Sp. z o.o. do wiadomości Prezydent Miasta. Zobowiązała także Zastępcę Prezydenta
Miasta do zbadania tej sprawy.

6.Jeszcze wracając do objazdu. Ja jestem osobą niepełnosprawną i wczoraj ci panowie którzy kierują tam
ruchem nie chcieli mnie przepuścić samochodem. To jest niedopuszczalne bo zgodnie z przepisami oni maja
obowiązek mnie przepuścić.

Przedstawiciel Policji – dzielnicowy poinformował, że zna sprawę. Do zdarzenia doszło wczoraj i natychmiast
po nim pracownicy kierujący ruchem zostali przeszkoleni i poinformowani o obowiązku przepuszczania osób
niepełnosprawnych. Według przedstawiciela Policji podobna sytuacja się nie powtórzy.

7.Chodzi o autobusy. Droga została zamknięta i nie mieliśmy informacji, że mają zmienione kursy. Ludzie stali
na przystankach 15 stycznia i czekali na MZK a to nie przyjechało.

Zastępca Prezydenta Miasta poinformował, że faktycznie doszło do nieporozumienia ale natychmiast w ten
sam dzień sprawa została wyjaśniona.

8.Jak jedziemy na ten objazd od strony Sławięcic to jest objazd i drogowskaz na Prudnik. Dlaczego na Prudnik?
Kierowcy którzy chcą dojechać na przykład do centrum Kędzierzyna-Koźla lub do Azot się gubią. Nie wiedzą, że
to jest kierunek Prudnik.

Zastępca Prezydenta Miasta odpowiedział, że można ustawić dodatkowy znak – do centrum, i przekaże taką
informację do zarządcy drogi.

9. Tam za garażami. Tam gdzie jest 89 sztuk garaży tam dalej są drzewa za tymi garażami i bałagan. Nic nie
uprzątnięte a mi obiecano już w ubiegłym roku, że tam będzie zrobiony porządek.

Pani Prezydent powiedziała, że wskazany teren i droga jest drogą osiedlową, drogą wewnętrzną. gmina nie
może budować komuś podjazdu. Ale jeśli Panu bardzo zależy na tej właśnie inwestycji to bardzo proszę zgłosić
ją do Budżetu Obywatelskiego.

10. Na tej górce nad stawem nigdy nie jest wykoszone. Tam trawa na dwa metry rośnie. Teraz to nie jest
problem bo to przyklepane ale wiosną to duży kłopot.

Zastępca Prezydenta Miasta obiecał zorientować się do kogo należy wspomniany teren i zająć się sprawą.

11. Radna Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle – Katarzyna Kukolka-Bogocz zapytała Pani Prezydent Miasta czy uda
się zorganizować więcej projekcji w kinie Lech?

Pani Prezydent odpowiedziała , że kinem zarządza Miejski Ośrodek Kultury i to w gestii jego dyrektora jest
kierowanie tą jednostką.

12. Zatrudniam w Blachowni ponad 30 osób i pracownicy mają kłopot z dojazdem ale także klienci nie mogą
dojechać. Mam poczucie, że ta inwestycja jest nieprzygotowana. Kompletnie nie rozumiem dlaczego na
zamkniętym odcinku drogi nie można wprowadzić wahadła. Tu na osiedlu mieszka 3500 osób i niektórzy do
apteki muszą jeździć 40 km. Liczę na to, że Pani Prezydent dopilnuje wykonawcę aby jak najsprawniej zakończył
inwestycję. Mamy prawie całe osiedle rozkopane z powodu kilku rur.

Zastępca Prezydenta Miasta zapewnił, że tu nie chodzi o kilka rur. Zakres prac objętych inwestycją jest bardzo
duży ze względy na to, że jednocześnie jest wykonywana kanalizacja burzowa
i sanitarna. Z technicznego punktu widzenia jest to bardzo trudne ponieważ kanalizacja burzowa jest po jednej



stronie drogi a sanitarna po drugiej. W związku z tym nie można wprowadzić wahadła bo wykonawca musi
mieć w każdym momencie dostęp do całej drogi.

Dodał jeszcze, że termin wykonania tej inwestycji jest jedynym możliwym. My mamy podpisaną umowę
z wykonawcą już od czerwca ale wcześniej na zamknięcie tego odcinka drogi nie zgodziła się GDDKiA. Później
także się nie zgodzi ze względu na planowane remonty w ciągu dróg krajowych i powiatowych.

13. Co z opłatami za wieczyste użytkowanie gruntu?

Zastępca Prezydenta Miasta poinformował, że w lutym pod obrady Rady Miasta trafi projekt uchwały który
zakłada 60% bonifikaty przy jednorazowym uiszczeniu opłaty za 20 lat.

14. Chodzi o starą drogę na basen. Tam teraz ktoś zbudował nowe osiedle i rozjeździł drogę i są wielkie dziury
i kałuże.

Zastępca Prezydenta Miasta obiecał sprawdzić do kogo należy wspomniana droga i podjąć interwencje.

15. Co ze znakami poziomymi dla osób niepełnosprawnych. Chodzi o te niebieskie malowania na naszym
osiedlu?

Zastępca Prezydenta Miasta zapewnił, że wszystkie znaki zostaną dostosowane do obowiązujących przepisów.

V.INFORMACJE DODATKOWE.

Zaproszony na spotkanie koordynator ds. rozwoju rynku Polskiego Górnictwa Naftowego i Gazownictwa
przedstawił prezentację na temat przyłączenia do sieci gazowej, wypełniania wniosków i kosztów instalacji.

Zaproszony na spotkanie przedstawiciel Policji - dzielnicowy, przedstawił następujące informacje i komunikaty:
1) przestrzegł mieszkańców przed nasilającymi się wyłudzeniami pieniędzy na wszelakie sposoby, na tak

zwanego „wnuczka”, „na ZUS” i na „Urząd Skarbowy”;
2) poinformował o skuteczności działań policji dzięki korzystaniu przez mieszkańców z programu „Krajowa

mapa zagrożeń bezpieczeństwa”;
3) przypomniał, iż ściągnięta na telefon aplikacja „Moja Komenda” pozwala odszukać dzielnicowych w całym

kraju.

Na tym spotkanie zakończono.

Protokołował: Michał Kuś


